

PARACHOLÉRA (Vibron El Tor)

Asie

Philippines. — Le 10 octobre, l'administration sanitaire des Philippines signalait à l'Organisation des cas d'entérite cholériforme à vibrions El Tor, à Manille et dans la banlieue. Les nombres des cas et des décès rapportés sont les suivants:

semaine du 16 au 23 septembre: 3 cas, 2 décès
semaine du 24 au 30 septembre: 24 cas, 7 décès
semaine du 1^{er} au 7 octobre: 6 cas, 2 décès

Cette information a été diffusée dans le *Bulletin épidémiologique radiotélégraphique quotidien* de l'OMS, section quatre, dès le 11 octobre.

Il est rappelé qu'aux termes du Règlement sanitaire international, Manille ne saurait, en raison de ces cas de paracholéra (vibron El Tor), être considérée comme une circonscription infectée de choléra.

PARACHOLERA (El Tor Vibrio)

Asia

Philippines. — The Organization was informed on 10 October by the health administration of the Philippines of the occurrence of El-Tor choleraform enteritis, confirmed by bacteriological tests, in Manila and the suburbs. The following cases and deaths were reported:

for the week 16-23 September: 3 cases, 2 deaths
for the week 24-30 September: 24 cases, 7 deaths
for the week 1-7 October: 6 cases, 2 deaths

This information was broadcast in section four of the *WHO Daily Epidemiological Radiotelegraphic Bulletin* beginning 11 October.

It is recalled that under the provisions of the International Sanitary Regulations, Manila, on the basis of reported paracholera (El Tor vibrio), may not be considered as a cholera infected local area.